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مهم ترین چالش رئیسی به روایت مرعشی

ابراهیــم رئیســی قبلا گفتــه بود کــه اعضای 
کابینــه اش را از ســتادهای انتخاباتــی اش انتخاب 
نمی کنــد. حالا هم خبر رســیده که علــی نیکزاد، 
رئیس ســتاد انتخاباتی رئیســی، قرار نیست سمتی 
در کابینه اش داشته باشــد. ناصر ایمانی، تحلیلگر 
اصولگرا هم گفته که کابینه رئیســی باید متشــکل 
از افرادی مردمی باشــد که اهل ستاد نباشند، چنین 
فردی هر گرایش سیاســی هم داشــته باشد دیگر 

اهمیتی ندارد.
گمانه زنی ها درباره کابینه رئیسی به ویژه معاون 
اولی رئیسی هم این روزها زیاد است. مخبر دزفولی، 
رئیس ستاد اجرائی فرمان امام، یکی از چهره هایی 
اســت که نامــش برای معــاون اولی زیاد شــنیده 
می شــود اما رئیس مرکز اطلاع رسانی ستاد اجرائی 
فرمان امام با رد برخی گمانه زنی ها درباره عضویت 
ریاست این ســتاد در کابینه دولت آینده تأکید کرده 
که محمد مخبر با تمام توان پیگیر پروژه های ســتاد 
به ویــژه در موضــوع مقابله با کروناســت. حجت 
نیکی ملکی در توییتی نوشــت: جلسه چند روز قبل 
دکتر مخبــر و دکتر جهانگیــری ارتباطی به دولت 
آینده و گمانه زنی های رســانه ای بــرای نقش دکتر 
مخبر در آن نداشته و برای پیگیری پروژه های ستاد 
اجرائــی در شــورای اقتصاد بوده. ایشــان برخلاف 
برخی ادعاهــا با تمام توان پیگیر پروژه های ســتاد 

به ویژه در موضوع مقابله با کرونا هستند.
عباس امیری فر یکی از چهره هایی که ســابقا به 
احمدی نژاد بســیار نزدیک بود هــم درباره حضور 
نیکــزاد نایب رئیس مجلــس و رئیس ســتادهای 
ابراهیم رئیســی به ایلنــا گفته اســت: «الحمدالله 
قحط الرجال هــم نداریم، به انــدازه کافی افرادی 
هســتند که بتوانند در دولت خدمــت کنند به ویژه 
در ایــن دوره اگر قــرار بر جوان گرایی باشــد، اجازه 
دهنــد جوان ها وارد دولت شــوند. اگــر خاطرتان 
باشــد حضرت آقا صحبتی داشــتند و فرمودند که 
نماینــدگان نباید با توجــه به اینکــه مجلس تازه 
تشــکیل شده، به دولت بروند؛ لذا حتی الامکان باید 
تــلاش صورت گیرد تا این نظر رهبری اعمال شــود 
و دوســتان از نمایندگی مجلس بــه دولت نروند و 
در مجلس فعالیت کنند». او گفته آقای نیکزاد هم 
خودشان تمایل ندارند که بیایند و در دولت حضور 
داشــته باشــند. من هم نظرم این است که دوستان 
نبایــد از مجلس بــه دولت بروند و مگــر اینکه به 
مصلحت در جایی لازم باشد و در مواردی استنباط 

این گونه باشــد که حضور این فرد یا افراد در دولت 
می تواند منشــأ اثر بیشتری نسبت به مجلس باشد؛ 
اما آقای نیکزاد که نایب رئیس هســتند، حضورشان 

در مجلس می تواند مؤثرتر باشد.
این فعال سیاســی اصولگرا در پاسخ به سؤالی 
پیرامــون نحوه چینــش کابینه دولت ســیزدهم و 
احتمال حضور افرادی مانند سعید محمد یا رستم 
قاســمی که داوطلب انتخابات بودند اما از رئیسی 
حمایــت کردند هم گفته اســت شــنیده ام که قرار 
اســت ۱۰، ۱۲ نفر نیــروی جوان در کابینــه بیاورند، 
خــب این خــوب اســت و چرخــه مدیریت عوض 
می شــود؛ اما درباره دوستانی که در انتخابات اعلام 
حمایــت کردند ماننــد آقای محمد یــا چهره های 
دیگر به عقیده من می توانند حضور داشــته باشند 
و در پســت های مدیریتــی خدمــت کننــد، به ویژه 
آقای محمد که ســابقه و رزومــه خوبی در قرارگاه 
خاتم الانبیا داشــتند و دولت هم می تواند از ایشان 

استفاده کند.
حداقــل در ظاهر به نظر می رســد اصولگرایان 
روی خوشــی به حضور مجلسیان در کابینه رئیسی 
ندارند؛ اما اســماعیلی نماینــده مجلس در توییتی 
نوشــته بود: دوســتان و نمایندگان محترم مجلس 
به دقــت جمله رهبر انقلاب (ششــم خــرداد) را 
مطالعــه کنند؛ یکــی از آســیب ها این اســت که 
نماینده از اولی که وارد مجلس می شــود، نقشــه  
رسیدن به فلان پستِ مثلا اجرائی را در سر خودش 

بپروراند -که وزیر بشــود، مدیر بشــود، فلان بشود- 
نه، این وظیفه  نمایندگی بســیار مهم است. رئیس 
کمیســیون اقتصادی مجلس هم با اشاره به برخی 
گمانه زنی  هــا مبنی بر حضور نماینــدگان در کابینه 
دولــت آینده، گفته بود در دیداری که به مناســبت 
ســالگرد مجلــس یازدهم با مقــام معظم رهبری 
صورت گرفت، ایشــان به دو عبــارت تأکید کردند، 
اولین مــورد این بود که مجلــس یازدهم، مجلس 
انقلابی اســت و مورد دیگر این بــود که نمایندگان 
در مجلس بماننــد؛ بنابراین نمایندگان هیچ حجت 
شــرعی برای حضور در دولت ســیزدهم ندارند و 
باید کمــک کنیم نیروهای با ظرفیــت که در بیرون 
هســتند، عضو کابینه دولت آینده شوند. محمدرضا 
پورابراهیمی گفته بود معمولا برنامه های خوب از 
محافــل تخصصی بیرون می آید، بر همین اســاس 
تشــکیلات نمایندگان ادوار باید ثبت حقوقی شود تا 
از ظرفیــت آنها بتوان بهتر اســتفاده کرد، البته این 
تشــکیلات برای ســهم خواهی به وجــود نیامدند، 

چراکه سهم خواهی خیانت محسوب می شود. 
مرکــزی  شــورای  عضــو  ترقــی،  حمیدرضــا 
حزب مؤتلفــه هم دربــاره گمانه زنی هــا درمورد 
حضــور نماینــدگان مجلــس به ویــژه زاکانــی و 
قاضی زاده هاشــمی که از آنهــا به عنوان نامزدهای 
پوششی یاد می شد و کناره گیری شان ما بازای دریافت 
سهمی از کابینه تعبیر می شد گفته است که رئیسی 
در حد ضرورت از نمایندگان استفاده خواهد کرد، او 

گفته که قبل از شکل گیری هر دولتی گمانه  زنی های 
مختلف از ســوی عناصر و جریان هایی که به  دنبال 
پســت و مقام هستند به  طور مســتمر در رسانه ها 
براســاس ظن و گمان مطرح می شــود، درحالی که 
هیچ یــک از اینها، نــه واقعیــت دارد و نه صحت. 
برخــی با القای این نوع اســامی و افراد بیشــتر به 
 دنبال فضاسازی و در واقع مهندسی افکار عمومی 

برای ارزیابی ها و قضاوت انجام می گیرد.
میرتاج الدینی، نماینده فعلی مجلس، هم درباره 
احتمال حضور برخی نمایندگان در کابینه رئیســی 
گفته بود: نمایندگان جایگاه تعریف شــده و رفیعی 
در قانون اساســی دارند و اینکه به   دنبال آن باشند 
که از این جایگاه به دولت بروند این مطلوب نیست. 
جایگاه نماینده جایگاهی اســت کــه همان جا باید 
برای خدمت متمرکز شوند و این از همه نمایندگان 

انتظار می رود.
الهام امیــن زاده، معاون حقوقــی روحانی هم 
دربــاره حضــور و تمایــل نماینــدگان مجلس در 
کابینه رئیســی گفته که نمی شود فردی که نماینده 
مجلس اســت بخواهد در قوه مجریه باشــد، افراد 
متخصص به اندازه کافی وجــود دارند، نمایندگان 
هــم می تواننــد با خیــال راحت کارشــان را انجام 
بدهند، مطمئن باشــید افرادی به قــوه مجریه راه 
می یابنــد که می تواننــد به خوبی کار خودشــان را 
انجام دهند؛ بنابراین تفکیک قوا و تقسیم قوا اقتضا 
می کنــد افرادی که مردم روی آنها ســرمایه گذاری 
کردند و حضورشــان در پارلمان تصویب شــده در 
همان جــا باقی بماننــد. با توجه بــه آنکه انتخاب 
گزینه های کابینه بر عهده کمیته های انتصاب است، 
آنها ارزیابی لازم را انجام می دهند و ســوابق افراد 
و پاک دســتی آنها و تخصص آنها و تجربه و تعهد 
و توان جســمی و فکــری آنها ارزیابی می شــود و 
پس از آن اســامی به آقای رئیسی اعلام می شود و 
سهم خواهی در کابینه ایشــان هیچ معنایی ندارد، 
شایسته ســالاری مهم اســت. مردم انتظــار دارند 
افرادی که برای وزارتخانه مربوطه شایســتگی لازم 
را دارند، عهده دار آن شــوند، آقای رئیسی خودشان 
را ملتزم کردند تا با مردم صحبت کنند و برای مردم 
توضیح دهنــد و قاعدتا هر چهــره ای که در کابینه 
می نشیند این توضیحی دارد که به چه دلیل این فرد 
در کابینه نشسته است و بررسی ایشان خیلی دقیق 
است و امیدواریم افرادی در کابینه جا بگیرند که با 

همدلی و هماهنگی، مشکلات کشور را حل کنند.

حســین مرعشــی به تازگــی در گفت وگویی به 
روایت شــب دور دوم انتخابات ریاســت جمهوری 
ســال ۸۴ پرداخته و گفته اســت: «در سال ۸۴ که 
مرحله دوم انتخابات بود ســاعت ۱۰ و نیم شــب 
آقای هاشــمی به من زنگ زدند و گفتند از آیت االله 
خامنه ای پیامی به من رســیده که جشن نگیرید و 
من به حاج آقا گفتم که جشــن را قرار است رقیب 
ما بگیرد چون ما انتخابــات را واگذار کردیم، آقای 
هاشــمی به من گفتند مــن دارم می خوابم، نتیجه 
که نهایی شــد من را بیدار نکنیــد و فردا صبح به 
من بگویید و ایشــان واقعا ســاعت ۱۰ و نیم شب 
خوابیدند و من ۶ صبح از آقای کرباســچی و آقای 
محمد هاشــمی خواهش کردم که به خانه بروند 
و به ایشــان بگویند و ایشــان ســاعت ۸ در جلسه 
مجمــع حضور پیدا کردند. شــخصیتی در ســطح 
آقای هاشمی به احمدی نژاد باخته و این یک شوک 
بزرگی به طور طبیعی اســت ولی به آقای هاشمی 
شــوک وارد نمی شــد و هیچ وقت هم بعد از این 

تصمیم نگرفتند که در انتخابات شرکت نکنند».
به گــزارش «خبرآنلایــن» او همچنیــن درباره 
ضرورت تلاش رئیســی برای استحکام برجام بیان 
کرد: «آقای رئیســی باید بداند که در همین مقطع 

باید بایســتد و بــه آقای روحانی کمــک کند و نظر 
رهبری را جلب کند، چراکه باید مســئله بازســازی 
برجام و رفــع تحریم ها را جدی بگیرد، اگر این حل 
نشود هیچ مســئله ای از مســائلی که مورد توجه 
ایشان و مورد توجه ما است حل نمی شود. دومین 
مســئله ای که ما دنبال آن بودیم و روی آن اصرار 
داشــتیم این بود که شــکاف بین سیاست مداران و 
اقتصاددانان باید برطرف می شــد. مــا فکر کردیم 
مثل تجربه نخســت وزیر فعلی هنــد، مثل تجربه 
ترکیه و مثل تجربه برزیل، اینها کشــورهایی بودند 
که تورم ۴۰ درصد و ۵۰ درصد و ۸۰ درصد داشتند 
ولی یک اقتصاددان آمده و تصمیم گیر شــده است 
یعنی این شــکاف بین سیاست مدار و اقتصاددان از 
بین رفته و این تورم مهار شــده و کشورها روی فُرم 

درست با تورم زیر ۱۰ درصد آمده اند».
او دربــاره علل حمایــت کارگــزاران از همتی 
هــم اظهار کــرد: «ما در ایران فکــر می کردیم یک 
کســی مثل دکتر همتی که در این دو ســال و نیم 
که ســخت ترین دوره ریاســت بانک مرکزی بوده، 
با موفقیت توانســت در مقابل فشــارها بایســتد و 
کشــور را از این گردنه ســخت عبور دهــد، ما فکر 
می کردیم اگر ایشــان بیاید چون هم رئیس جمهور 

شــده و هم اقتصاد بلد اســت می تواند تورم را زیر 
۱۰ درصد بیاورد و کشور را از این تورم مزمن نجات 
دهد که مردم انتخاب دیگری داشتند. البته عده ای 
رأی ممتنع داشــتند که آن ۱۱ تا ۱۹ میلیونی هستند 
که خدمت شــما عــرض کردم و عــده ای هم رأی 
مثبت به آقای رئیسی دادند و ایشان رئیس جمهور 

شدند».
مرعشــی همچنین دربــاره نســبت قالیباف با 
رئیســی تصریــح کــرد: «الان حاکمیــت یکپارچه 
نیســت؛ بین آقای قالیباف و آقای رئیســی، شکاف 
زیــادی وجــود دارد. تجربه هم همــواره این گونه 
بوده، هــرگاه فکــر می کردیم حاکمیــت یکپارچه 
است و رقیبی در میدان نبوده، همان هیئت حاکمه 
تقسیم بر دو شده است به عنوان مثال، در مجلس 
دوم، دولــت دوم آقای مهندس موســوی و حزب 
جمهوری اسلامی، هر ســه اینها وقتی که نهضت 
آزادی، بازرگان و ســحابی حذف شــدند، تقسیم بر 
دو شــدند یعنی خط امام  در مجلس دوم تقســیم 
بر دو شدند و در دولت آقای موسوی تقسیم بر دو 
شدند. آقای پرورش، مرحوم مهندس عسگراولادی 
و آقای ناطق تبدیل به جناح راســت دولت شدند. 
بهــزاد نبوی و آقازاده به جنــاح چپ دولت تبدیل 

شدند. در حزب جمهوری اسلامی هم همین اتفاق 
رخ داد کــه منجر به توقف حزب شــد. در مجلس 
ششم هم وقتی که رقیب جدی نداشتند و اکثریت 
دوســوم به افراد دوم خردادی رسید آقای کروبی و 
روحانیون مجلس یک طــرف، آقای بهزاد نبوی و 
خاتمی در طرف دیگر ایستادند و از هم جدا شدند. 
بنابراین بســیار مشکل اســت که بدون وجود یک 

رقیب در صحنه، اکثریت، تقسیم بر دو نشوند».
او در پاســخ به این پرسش که آیا احتمال دیدار 
حــزب کارگزاران با رئیســی وجــود دارد یا نه هم 
بیان کرد: «اگر فکر کنیم روی ایشــان مؤثر اســت، 
درخواســت می دهیم... ما برنامه جامع و خوبی را 
برای آینده ایران آمــاده کرده بودیم؛ می توانیم این 

برنامه را به ایشان بدهیم».
او درخصــوص مهم تریــن چالش رئیســی هم 
گفت: «من خواســته های غیرمنطقــی افراطیونی 
را کــه به ایشــان رأی دادنــد می دانم. ایشــان اگر 
بخواهــد عاقلانــه کشــور را اداره کند بــه همان 
سرنوشــتی مواجه می شود که پیشــینیانش شدند 
یعنی این افراد تندرو علیه وی می شــوند. اگر آقای 
رئیســی خودش را به آنها بسپارد با مشکل مواجه 

می شود».

رئیس جمهور:
میهمانی ها و سفره های انتخاباتی 

متناسب با پروتکل ها نبود

شــرق: کرونا دوباره در کشــور جان گرفته و  �
برخی شهرهای کشور را قرمز کرده است، همین 
فرصتی شد تا رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی 
مدیریت کرونا به ایام انتخابات اشــاره کند. حسن 
روحانی گفته: «متأســفانه ما این ایام مســائلی 
داشتیم که به شــیوع کرونا کمک کرد، انتخابات 
و به خصوص انتخابات شــوراها که گزارش هایی 
به ما رســید کــه میهمانی هایی کــه می دادند و 
ســفره هایی که در برخــی جاهــا می انداختند، 

متناسب با پروتکل ها نبود».
به گزارش ایســنا، حســن روحانی همچنین به 
دیگر عوامل شــیوع کرونا پرداخــت و عنوان کرد: 
«سفرهای تابستانی را هم داریم که قبلا ماه رمضان 
و عید فطر هم بوده و همه اینها دست به دست هم 
می دهند. باید همه مقررات مناطق قرمز و نارنجی 
اجرا شود، اگر این موارد با تردید مواجه شود، ما به 
مشکل می خوریم. این بیماری که معلوم نیست تا 
کی میهمان ناخوانــده جامعه ما می ماند و نتیجه 

بی توجهی به مقررات همین وضعیت می شود».
او همچنین از دیگر کشــورها مثال آورد که آنها 
نیز نتوانسته اند مشــکل کرونا را حل کنند: «اروپا و 
کشورهای پیشرفته می گویند به خاطر واکسنی که 
زده اند شــرایط مناسب شــده و همه رستوران ها، 
تالارها و مراکز ورزشی فرهنگی را باز می کنند، سه تا 
چهار هفته بعد دوباره هجوم این بیماری و ویروس 
به نوعی و شــکلی دیگر مشاهده می شود و دوباره 
محدودیت ها را ایجاد می کند. مشخص است ابعاد 
این ویروس را نشــناختند و کرونــا هر زمانی قدرت 

خود را نشان می دهد».
رئیس جمهــور بــا تأکیــد بــر اینکــه کرونــا 
غیرقابل درمان است، گفت: «این ویروس عوارض 
جانبی را ایجــاد می کند که آن عــوارض جانبی 
به  طوری قابل درمان اســت، امــا اگر بگوییم این 
ویروس داروی مشخصی دارد و می تواند در چند 
نوبت مصرف شود و این ویروس تمام شود، چنین 
چیزی نداریم؛ در واقع باید بگوییم غیرقابل  درمان 
است. البته نکته مثبت، واکسن پذیربودن ویروس 
کروناســت. گاهی شــرایطی پیش می آید که در 
واکســن پذیری هم تردید می شود؛ یعنی واکسنی 
می آید و مردم یــک مصونیتی پیــدا می کنند اما 
بعــد یک نوع جهش یافته جدیــد می آید. ممکن 
اســت مرگ و میر پایین تر باشــد اما بیماری وجود 
دارد؛ بنابراین این ویروس از یک طرف واکسن پذیر 
اســت و گاهی هم از نظر ابتلا واکســن پذیری آن 

تردیدپذیر است».
روحانی به شــرایط واکسن در کشــور نیز اشاره 
کرد و افزود: «در موضوع واکســن در کشور شرایط 
روزبه روز بهتر می شــود، البته باید واکسن بیشتری 
در اختیار داشته باشــیم. اگر کشورهایی که با آنها 
قرارداد بســته ایم و حتی پــول آن را هم پرداخت 
کرده ایم واکســن را در اختیار ما می گذاشــتند، الان 
شــرایط بهتری داشــتیم. پول کواکس را پرداخت 
کردیــم و قرار بود ۱۶میلیون و ۸۰۰ هــزار دوز را به 
ما تحویل دهد، ولــی از آن قولی که به ما داده اند، 
عقب است و مقدار کمی را به ما داده اند. اگر مابقی 
برســد می تواند به ما کمک کنــد. همه علامت ها 
نشان می دهد که هم واکســن خارجی برای خرید 
و واردشــدن به کشور و و هم دو واکسن داخلی که 
مجوز اضطراری را برای تزریق گرفته اند به ما کمک 
می کند که شــرایط در هفته های آینده حتما از نظر 
واکســن بهتر خواهد شــد و واکسیناسیون وسیع تر 
انجام می گیــرد». او ادامه داد: «از یک طرف بحث 
اول مهر و بازگشایی مدارس و دانشگاه ها و از طرف 
دیگر کسب و کارها، مشــاغل و خدمات را داریم که 
با این بیماری مواجه اســت که سریعا واکسن آنها 
انجام بگیــرد. امیدواریم بتوانیم واکسیناســیون را 
توسعه دهیم و شرایط مناسب تری را در هفته های 
بعد داشــته باشــیم. اگر فاصله گذاری ها و رعایت 
پروتکل ها را کنــار بگذاریم و دورهمی ها همچنان 
ســر جای خــودش باقی بمانــد، ویــروس کرونا 
دســت کم تا آخر سال در کشــور می ماند و سرایت 
آن با قدرت ادامه پیدا می کند. با مراعات، می توانیم 
شــرایط را پیش بینی کنیم. در کل کشور این نگرانی 
وجود دارد که در مســیر موج پنجــم قرار بگیریم. 
حتما اگر دقت و مراقبت کافی نشود، شاهد افزایش 

شیوع خواهیم بود».
روحانی گفت: «در اســتان های جنوبی به  دلیل 
نفوذ ویروس دلتا، باید مراقبت بیشتری انجام شود. 
امروز در ارتباط مستقیم با استان سیستان وبلوچستان 
دیدیم مردم با مشکلاتی مواجه بودند که همه باید 
کمک کنند تا این مشــکلات رفع شود. مردم هم در 
تابستان برای سفرها مراعات کنند و به مناطق قرمز 
و نارنجی نروند و ســفرهای تابســتانی را به تأخیر 
بیندازنــد و تردد بــه اماکن عمومــی، مراکز خرید، 
تجمعات و دورهمی هــا را مراعات کنند تا بتوانیم 
جلــوی انتقال این ویروس به ویژه نوع جدید هندی 

آن را بگیریم».

گذر

اسکودا :
آیین نامه جدید را اجرا نمی کنیم

شــرق: اتحادیــه سراســری کانون هــای وکلای  �
دادگســتری ایران (اســکودا) درباره آیین نامه اجرائی 
لایحه اســتقلال کانون وکلای دادگستری که اخیرا به 
تصویب رئیس وقت قوه قضائیه رسید، بیانیه ای صادر 
کرد. بیانیه هیئت عمومی اتحادیه سراسری کانون های 
وکلای دادگســتری ایــران درمــورد آیین نامه اجرائی 
لایحه قانونی استقلال کانون وکلای دادگستری به این 
شرح اســت: «از آنجا که استقلال، جوهر ذاتی حرفه 
وکالت و لازمه تضمین حق دفاع شــهروندی است و 
طبعا این اســتقلال حاصل نمی شود مگر با استحکام 
و در چارچوب کانون وکلای دادگســتری مستقل و با 
عنایت به اینکه ماده یک لایحه قانونی استقلال کانون 
وکلای دادگستری مصوب ۱۳۳۳ با سابقه هفتاد سال 
به عنوان یک قانون پیشرو، استقلال نهاد وکالت را در 
قالب یک اصل مســلم پذیرفته و صیانت از این امر به 
عنوان یک میراث ملی و دســتاورد بزرگ در راســتای 
تضمین حق دفاع ملت عزیز و به رسمیت شناختن این 
مهم در اصل ۳۵ قانون اساسی، برعهده نظام حاکم، 
مدیران و گردانندگان نهاد وکالت گذاشته شده است. 
لذا آیین نامــه اجرائی لایحه قانونی اســتقلال کانون 
وکلا مصوب ۱۴۰۰/۴/۲ با نســخ کامل آیین نامه لایحه 
قانونی مصوب ســال ۱۳۳۴ از مسیر اصلاح خارج و 
آیین نامه جدیدی را بنیان  گذاشــته است که مغایر با 
ماده ۲۲ لایحه اســتقلال و خــارج از اراده کانون های 
وکلای دادگستری سراسر ایران در تعاملات فی مابین با 
قوه محترم قضائیه بوده، معذلک موادی از آیین نامه 
اخیرالتصویب بــه صراحت در تعارض با اســتقلال 
کانون هــای وکلای دادگســتری و در مــواردی ناقض 
حق دفاع شــهروندان گرامــی و در تعارض با لایحه 
قانونی اســتقلال کانون وکلا به عنوان قانون حاکم بر 
آیین نامه می باشد که در زمره متن مرجع تنظیم کننده 
(کانون های وکلا) نبوده و همیــن امر قابلیت اجرای 
این آیین نامه را از کانون های وکلا سلب می نماید. لذا 
هیئت عمومی اتحادیه سراســری کانون های وکلای 
دادگستری ایران ضمن استقبال از رویکرد به روزرسانی 
آیین نامه لایحه قانونی اســتقلال کانون  وکلا و موادی 
از آیین نامه که باعث بهبود اداره نهاد مستقل وکالت 
می گــردد؛ مخالفت صریــح خویش را بــا وضعیت 
موجــود آیین نامه که ناقض و تحدیدکننده اســتقلال 
کانون وکلاست اعلام داشــته و خاطرنشان می سازد 
که نهاد مســتقل وکالت به عنوان نهادی قانون مدار، 
مجوزی برای اجرای مقرره مخالف با قانون نداشته و 
انتظار دارد با یک رویکرد تعاملی نسبت به اصلاح این 
موارد در اسرع وقت با نظر کانون های وکلا اقدام لازم 
صورت گیرد تا مآلا آیین نامه قانونی، توسط کانون های 

وکلای دادگستری قابلیت اجرا پیدا کند».
اعلام لازم الاجرابودن آیین نامه

در واکنــش به این بیانیــه معاونت حقوقی و امور 
مجلس قوه قضائیه از ابلاغ لازم الاجرابودن آیین نامه 
اجرائی لایحه قانونی استقلال کانون وکلای دادگستری 
خبر داد. بــه گزارش پایــگاه اطلاع رســانی معاونت 
حقوقــی و امور مجلس قوه قضائیه اعلام کرد: در پی 
تصویب و ابلاغ  این آیین نامه در اجرای سیاســت های 
کلــی امنیت قضائی مصــوب ۱۳۸۱ و ماده ۲۲ لایحه 
قانونی اســتقلال کانــون وکلای دادگســتری مصوب 
۱۳۳۳ با اصلاحــات بعدی ، و بنا به پیشــنهاد کانون 
وکلای دادگســتری در ۱۶۴ ماده تهیه و تدوین شــده و 
بر اســاس مــاده ۱۶۳ این مقرره، در اجــرای مواد ۱۵، 
۱۶، ۱۸، ۲۱ و ۲۶ لایحــه اســتقلال، معاونت حقوقی و 
امور مجلس قوه قضائیــه مأمور هماهنگی و نظارت 
بر حســن اجرای آن اســت. بر اســاس این گزارش، با 
«آیین نامه  اخیرالتصویــب،  آیین نامــه  اجرائی شــدن 
اجرائی لایحه اســتقلال کانون وکلا مصوب ۱۳۳۴» و 
«آیین نامه اجرائی لایحه اســتقلال کانون وکلا مصوب 
۱۳۸۸» از تاریخ (۱۴۰۰/۴/۲) نســخ می شود. علاوه بر 
نســخ آیین نامه های مذکور،  «نظام نامه وکالت مصوب 
۱۳۱۶» نیز در موارد مغایر، در پی ابلاغ و اجرائی شــدن 
«آیین نامه اجرائی لایحه قانونی استقلال کانون وکلای 
دادگستری» مصوب ۱۴۰۰/۴/۲ ملغی به شمار می رود.

شــرق: دیــدار وزرای عمدتا اقتصادی دولت مســتقر با 
رئیس جمهور منتخب، نشان از آن دارد که رابطه کابینه 
حسن روحانی با شــخص ابراهیم رئیسی چندان هم بد 
نیست. حسن روحانی درست فردای روز انتخابات و بعد 
از معلوم شــدن نتایج اولیه به دفتر ابراهیم رئیسی رفته 
و بــه او تبریــک گفته بود که از آن دیــدار به عنوان آغاز 
اخلاقی و مدنی فرایند انتقال امانت و مسئولیت یاد شد. 
چهار روز بعد، رئیس جمهور منتخب به پاســتور رفت و 
بــا روحانی دیدار کرد و بازدید خود را پس داد. از آن روز 
بــه بعد چند وزیر دولت دوازدهم هم به دیدار رئیســی 
رفته اند، روز گذشته نیز امیر حاتمی وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح، کاظم خاوازی وزیر جهاد کشــاورزی، 
محمدجــواد آذری جهرمی وزیــر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعــات، محمدباقر نوبخت، رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه و اکبــر کمیجانی، رئیس کل جدید بانک مرکزی، 
به صورت جداگانه به دیدار رئیس جمهور منتخب رفته 
و دربــاره وضعیت و اقدامات وزارتخانه مربوطه گزارش 
ارائه داده اند. ابراهیم رئیسی نیز از محبت و گزارش های 
آنان تشــکر کرده و گفته از تجارب و همکاری همه این 
بخش ها برای پیشبرد برنامه ها و مأموریت های دولتش 

برای بهبود وضع موجود استفاده خواهد کرد.
نوبخــت و کمیجانی از مهم ترین مســئولانی بودند 

کــه دیروز به صــورت جداگانه به دیــدار رئیس دولت 
ســیزدهم رفتند. رئیس ســازمان برنامــه و بودجه در 
این دیــدار گزارشــی از وضعیت کشــور و چالش های 
پیش روی دولت ســیزدهم در حوزه هــای گوناگون به 
ابراهیم رئیســی داده و او نیز گفته: «دولت مردمی به 
دنبال آن است که با تغییر برخی ساختارها و رویکردها، 
توزیع عادلانــه و مدیریت بهینه امکانات و اتکا به توان 

داخل وضع موجود را به نفع مردم تغییر دهد».
رئیــس کل بانک مرکزی هــم از چالش های حوزه 
پولی و بانکی و وضعیت ارزی کشــور به رئیس جمهور 
منتخب گزارش داده است. رئیسی نیز از لزوم هماهنگی 
تیم اقتصادی دولت برای رفع مشکلات این حوزه گفته 
و با کمیجانی دربــاره راهکارهای اصلاح نظام مالی و 
تأمین منابع ارزی برای تهیه کالاهای اساســی مورد نیاز 

مردم صحبت کرده است.
کاظم خاوازی هم در دیدارش با رئیســی، گزارشی 
از وضعیت کشــاورزی، مهم ترین چالش ها و مسیرهای 
پیش روی دولت ســیزدهم برای تأمین نیازهای اساسی 
مــردم از جمله گنــدم، مرغ و گوشــت ارائــه کرده و 
آذری جهرمــی وزیر جــوان ارتباطات نیــز از وضعیت 
و اقدامــات ایــن وزارتخانه بــه رئیس جمهور منتخب 

گزارش داده است.

نگاهی به گمانه زنی ها درباره دولت سیزدهم
ستادى ها و مجلسى ها در کابینه رئیسى نیایند

دیدار نوبخت و کمیجانى با ابراهیم رئیسى
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